
Tisztelt Képviselő-testület! 

 

A 2023. évi költségvetés elfogadása megjelent önálló soron az egyházi támogatás, azonban 

annak mértéke nem nőtt a korábbi évekhez képest. Így maradt a kerület méretéhez, hitéleti 

sokszínűségéhez, önkormányzat teherbíró képességéhez mérten csekély mértékű 

önkormányzati hozzájárulás. A támogatási összeg egyházankénti felosztásáról az 

önkormányzat vezetése döntött. A csekély mértékű támogatás is több esetben nagy segítséget 

nyújtott a működésükhöz, programjaik megtartásához, karbantartáshoz. Jelenleg a felhasznált 

támogatások elszámolásai, az adminisztráció lebonyolítása történik. A tavalyi szerződések 

elszámolása megtörtént az ideiek folyamatban vannak. 

Az önkormányzat vezetése kezdeményezésére márciusban az egyházak képviselői, valamint 

az önkormányzati vezetés leült egy találkozó keretében, mint azt minden év elején megtette 

korábban. A polgármester tájékoztatott a költségvetési lehetőségekről, valamint biztosította az 

önkormányzat és egyházakkal való jó együttműködési szándékáról. Mindezek fényében az 

elkövetkező hónapok nagyon nehezen érthetőek. 

2022. decemberben kihirdetett jogszabály-módosítása értelmében az egyházak olyan állami 

vagy önkormányzati épületek tulajdonjogának ingyenes megszerzésére jelenthették be 

igényüket, amelyeket hitéleti, szakrális, köznevelési célokra használnák. A Szent II. János Pál 

Iskolaközpont, a Weiner Leó Katolikus Zeneiskola és Zeneművészeti Szakgimnázium, a 

Fehér Kavics Kelenföldi Református Óvoda, illetve az Újbudai Grosics Gyula Sport Általános 

Iskola épületére nyújtotta be igényét a jelenleg is az intézményt fenntartó egyházi szervezet. 

A kerület vezetése, korábbi nyilatkozatával ellentétben úgy döntött, hogy nem adja át a 

tulajdonjogot. Ezt a képviselő testületi döntés is megerősítette. 

Az Újbudai Grosics Gyula Sport Általános Iskola átvételének ügye egyelőre függőben 

maradt. Az oda járó gyerekek szülei 90 százalékos többséggel szavaztak az egyházi fenntartás 

mellett, az intézmény hamarosan meg is kapta a miniszteri engedélyt a fenntartói jog 

átvételére. Mivel azonban a fenntartói jog átvezetése még nem zárult le, a testület nem 

szavazhatott az épületátadásról, ez a későbbiekben történhet meg. Addig azonban a 

képviselők ingyenes épülethasználatot biztosítottak az egyház számára. 

Ezzel a döntés sorozattal egyrészt a korábbi nyilatkozataiknak mondtak ellen, másrészt az 

egyházi iskolák, óvodák működését nem könnyítették meg. Bízok abban, hogy a bölcs belátás 

okán, valamint a több száz újbudai család érdekét szem előtt tartva - akik ezekbe az 



intézményekbe járnak – az önkormányzat a jövőben segíteni és nem akadályozni fogja az 

intézményi struktúra fejlődését. 

Az intézmények átadása körüli folyamatokban számos megbeszélésen vettem részt, amely 

során mind az egyházi, mind a központi közigazgatási szervek véleményét megismertem.  

A kerületből elköltözött az Alberfalvi Don Bosco Óvoda, a XXII. kerületbe. A 

rendszerváltozás óta ez az első eset, hogy egyházi intézmény nem jön a kerületbe, hanem 

elhagyja azt.  

Emléktáblát avattak Újbudán Sztehlo Gábor evangélikus lelkész tiszteletére az Orlay utca 10. 

alatti szülőházánál. Sztehlo Gábor a nácizmus és a kommunizmus idején is sokszor élete 

kockáztatásával mentett meg gyerekeket, nemegyszer a biztos haláltól. 

Az elmúlt időszakban Nt. Takaró János Lajos lelkész úrnál volt megbeszélés. Áttekintettük a 

Kelenföldi Református Egyházközség problémáit, önkormányzati kapcsolódásait, terveit.  

A egyházak a korábbi rendben működnek, nyáron táborok, az év többi részében aktuálisan 

ünnepi misék, istentiszteletek zajlanak a hétköznapokon túl. 

Új atyák most nem jöttek, (pálosoknál volt csere Csóka János atya jött vissza a 

Sziklatemplomba.) Cisztercieknél Huszár Lőrinc atya ment Zircre, Csécs Dániel jött vissza. 
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